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Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do 

informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 

kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady 

Miejskiej w Ornecie. 

Protokół zanonimizowany 

Protokół nr 4/2024 

LXXI Sesja w dniu 27 marca 2024 r. zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 15 marca 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 27 marca 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:26 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1  

do protokołu sesji.  Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5. Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamińska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 

10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rońda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 
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14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2024 r. 

5. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta za 2023 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Orneta za 2023 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 

2023. 

8. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Ornecie za rok 2023. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie bezprzetargowym na 

rzecz Parafii Greckokatolickiej p.w.  Błogosławionego  Omelana  Kowcza  

w Ornecie na cele sakralne i udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży – druk 492. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 493. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: trybu postępowania o udzielenie z budżetu Gminy 

Orneta dotacji celowych w 2024 roku na zadania związane z rozwojem rodzinnych ogrodów 

działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury ogrodowej, sposobu ich 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykorzystania zleconego zadania – druk 494. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Orneta na lata 2024-2026 – druk 495. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orneta na 2024 r. – druk 

496. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 497. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 498. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 499. 

18. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

19. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

20. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

22. Informacje i komunikaty. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o odczytanie 

pisma. 

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 

2024 r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i 

obrazu. Nagranie sesji jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada Miejska w 

Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 rozporządzenia Unii 

Europejskiej z dnia 27 kwietnia 2016 r. oraz ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

stanowiącym, iż obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania 

państwa danych osobowych można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i 

Biuletynie Informacji Publicznej urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach 

wejściowych do sali, w której odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był 

rozpowszechniany mogą stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. Jednocześnie informuję 

osoby uczestniczące w sesji Rady Miejskiej, aby w trakcie swoich wypowiedzi bez uzasadnionej 
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potrzeby nie ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących 

funkcji publicznej, ani niezwiązanych z tą funkcją. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Otwieram 71 sesję Rady Miejskiej. Bardzo 

serdecznie witam państwa Radnych, witam gości zaproszonych. Przewodniczącą Gminnej Rady 

Seniorów w Ornecie panią Leokadię Adamczyk. 12 marca odbyły się wybory, pani Leokadio, gratuluję 

bardzo. Burmistrza Ornety Ireneusza Popiela, skarbnika Gminy panią Annę Kich, radcę prawnego, 

mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli 

mieszkańców, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników Urzędu Miejskiego oraz 

mieszkańców gminy Orneta. Przechodzimy do stwierdzenia... Zamykamy punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności obrad, 

bardzo proszę o naciśnięcie przycisku kworum. 15 radnych uczestniczy w sesji, 100% więc jest 

dzisiejsza sesja jest prawomocna. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku obrad. 

Pan Burmistrz Ireneusz Popiel, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dzień dobry państwu, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, drodzy 

mieszkańcy. Chciałbym prosić o wprowadzenie projektu uchwały na druku 501 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z gminą Młynary, gminą Godkowo, gminą Wilczęta 

a gminą Orneta, na realizację zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. Niniejszy 

projekt uchwały był procedowany podczas komisji wspólnych Rady Miejskiej w Ornecie. Jeżeli będą 

pytania to oczywiście na każde wspólnie z panem inspektorem Łukaszem Okapińskim odpowiemy. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Ja proponuję, zgłaszam, propozycję wykreślenia z 

porządku obrad 2 uchwał, które są zawarte w porządku obrad w punkcie 15 i 16 a dotyczą 

uchwalenia zmian w Wieloletniej, uchwalenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Orneta oraz zmian w budżecie Gminy Orneta. Jak państwo pamiętacie na komisji mówiłem, że po 

prostu nie ma takiej potrzeby na tej sesji i nie zostały złożone te projekty oraz żeby wprowadzić do 

porządku obrad rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za nie zasługują na 

uwzględnienie. To jest druk 500 oraz wprowadzenie do porządku obrad wspólnego oświadczenia 

Burmistrza Ornety i Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie wsparcia działań rolników. To wszystkie, czy 

ktoś jeszcze z państwa ma jakieś propozycje zmian do porządku obrad? Nie widzę, w takim razie 

przechodzimy do pierwszej. Najpierw będziemy proponować wykreślenie i będziemy głosować nad 
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wykreśleniem z porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034. To jest druk 497. Przechodzimy 

do głosowania. Kto z państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 15 radnych, uchwała 

została wykreślona, projekt uchwały został wykreślony z porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 15 - Rozpatrzenie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 497. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 15 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 497 - stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: 2 propozycja to jest wykreślenie z porządku obrad punktu 16. 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie budżetu gminy Orneta na 2024, druk 498. Kto z 

państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została z porządku 

wykreślona. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 16 -Rozpatrzenie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 r. – 

druk 498. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski 

 Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 16 -

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 498- stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Następnie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za nie zasługują na uwzględnienie 

druk 500. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 

za, jest to, będzie to wprowadzone w punkcie 18 porządku. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 18 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - druk 

500. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

18 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 500 - stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Następny projekt propozycja zmian to jest wprowadzenie, 

zgłoszona przez Burmistrza, wprowadzenie do porządku obrad rozpatrzenia projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego, druk 501. Kto z państwa 

radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Pan 

Krzysztof Banucha za. Proszę zaznaczyć. 15 głosów za, będzie to w porządku obrad w punkcie 19. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 19 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a Gminą Orneta na realizację 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

19 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
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międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a Gminą Orneta na realizację 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501- stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I jeszcze jedna propozycja, wprowadzenie do porządku obrad 

wspólnego oświadczenia Burmistrza oraz Rady w sprawie wsparcia działań rolników. Proszę włączyć 

głosowanie. Kto jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za. Zostaje 

to wprowadzone do porządku obrad w punkcie 20. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 20 - Wspólne 

oświadczenie Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie wsparcia działań rolników. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

20 - Wspólne oświadczenie Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie wsparcia 

działań rolników - stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Chwilę teraz poczekamy na to, żeby odnowić porządek obrad. 

Przechodzimy, zamykamy punkt 3. 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2024 r. 

5. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta za 2023 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Orneta za 2023 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 

2023. 

8. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 
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9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ornecie 

za rok 2023. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie bezprzetargowym na 

rzecz Parafii Greckokatolickiej p.w. Błogosławionego Omelana Kowcza w Ornecie na cele sakralne i 

udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży – druk 492. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 493. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: trybu postępowania o udzielenie z budżetu Gminy 

Orneta dotacji celowych w 2024 roku na zadania związane z rozwojem rodzinnych ogrodów 

działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury ogrodowej, sposobu ich 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykorzystania zleconego zadania – druk 494. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Orneta na lata 2024-2026 – druk 495. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orneta na 2024 r. – druk 

496. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 497. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 498. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 499. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 500. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a Gminą Orneta na realizację 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501. 

20. Wspólne Oświadczenie Nr 1/2024 Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 

marca 2024 r. w sprawie wsparcia działań rolników. 

21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

23. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

24. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 



Strona 9 z 36 

BRM.0002.4.2024 Protokół nr 4/2024 LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 2024 r. 

25. Informacje i komunikaty. 

 

4. Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4, porządku obrad. Przyjęcie protokołu 67 

sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2024. Protokół był do wglądu na e-Sesji i w biurze 

rady. Z tego co mi wiadomo, nikt nie zgłosi propozycji poprawek. Czy są jakieś uwagi do tego 

protokołu? Nie ma. Proszę włączyć głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, 1 wstrzymujący. Protokół z sesji 28 grudnia został przyjęty. 

Zamykamy punkt 4. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 

2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , 

Krzysztof Marcin Widerski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

28 grudnia 2024 r. - stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

5. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie sprawozdania z 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Orneta za rok 2023. Sprawozdanie było 

analizowane na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej oraz na Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych i otrzymała opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania lub uwagi do tego sprawozdania? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć 

głosowanie. Kto jest za przyjęciem sprawozdania? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów 

za, sprawozdanie zostało przyjęte. Zamykamy punkt 5. 

Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Orneta za rok 2023, stanowi 

załącznik nr 9, do protokołu sesji. 

Głosowano w sprawie: Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta za 

2023 rok. 
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Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie Sprawozdania z Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Orneta za 2023 rok - stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Orneta za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. Sprawozdanie z 

realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie gminy Orneta za 2023 rok. To sprawozdanie było przedmiotem analizy na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej 25 marca i otrzymało opinię pozytywną. Czy ktoś z 

państwa ma pytania albo uwagi do tego sprawozdania? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć 

głosowanie. Kto jest za przyjęciem sprawozdania? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów 

za, sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykamy punkt 6. 

 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie gminy Orneta za 2023 rok, stanowi załącznik nr 11, do protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Orneta za 2023 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie gminy Orneta za 

2023 rok - stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 

2023. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 2023. To sprawozdanie było analizowane na 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych oraz na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich komisji stałych i otrzymało opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania lub uwagi do 

tego sprawozdania? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za przyjęciem 

sprawozdania. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Jeszcze pan radny Rońda. 15 głosów za, 

sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykamy punkt 7. 

 

Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 2023, 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ornecie za rok 2023. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcia Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie za rok 2023 - stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

8. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Raport z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 

2023. Ten raport był analizowany na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych 

oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania lub uwagi do tego sprawozdania? Nie ma. W takim razie proszę włączyć 

głosowanie. Kto jest za przyjęciem raportu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za. 

Raport zostaje przyjęty jednogłośnie. Zamykamy punkt 8. 

Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023, stanowi załącznik nr 15 do protokołu sesji. 
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Głosowano w sprawie: Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023 - stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Ornecie za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9 porządku obrad. Sprawozdanie z 

działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ornecie za rok 2023. To 

sprawozdanie było analizowane na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych 

oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma 

pytania albo uwagi do tego sprawozdania? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto 

jest za przyjęciem sprawozdania? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za. Sprawozdanie 

zostaje przyjęte jednogłośnie. Zamykamy punkt 9. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ornecie za 

rok 2023, stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji. 

Głosowano w sprawie: Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Ornecie za rok 2023. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcia Sprawozdania z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ornecie za rok 2023 - stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu sesji. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie bezprzetargowym 

na rzecz Parafii Greckokatolickiej p.w. Błogosławionego Omelana Kowcza w Ornecie na cele 

sakralne i udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży – druk 492. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10 porządku obrad. Rozpatrzenie 

projektu... a przepraszam bardzo ja bym chciał jeszcze, już na komisjach to mówiłem. Chciałbym 

bardzo serdecznie podziękować wszystkim, którzy pisali te sprawozdania oraz wszystkim, którzy... 

Sprawozdania jak już mówiłem były bardzo wyczerpujące, jasne, precyzyjne, a jednocześnie oddają 

ogrom pracy jaki państwo wykonujecie, więc dziękujemy bardzo. Oby tak dalej. I wszystkiego 

dobrego i żeby państwa praca była jak najbardziej docenia. Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz Parafii Greckokatolickiej pod 

wezwaniem Błogosławionego Omelana Kowcza w Ornecie na cele sakralne i udzielenia bonifikaty od 

ceny sprzedaży, druk 492. Ten projekt uchwały był opiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji 

stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu 

uchwały? Nie ma, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto z państwa jest za podjęciem 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za 2 wstrzymujące uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 10 porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym na rzecz Parafii Greckokatolickiej p.w. Błogosławionego Omelana Kowcza w 

Ornecie na cele sakralne i udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży – druk 492.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Piotr 

Junko, Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil 

Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł Kaczmarek  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz Parafii Greckokatolickiej p.w. Błogosławionego 

Omelana Kowcza w Ornecie na cele sakralne i udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży – druk 492- 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.12.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca  2024 r. - stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu sesji. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 493. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy, druk 493. Ten projekt był analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie ma. W 

takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 493. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od 

zbycia w drodze przetargu nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 493 - stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.13.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca  2024 r. - stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: trybu postępowania o udzielenie z budżetu Gminy 

Orneta dotacji celowych w 2024 roku na zadania związane z rozwojem rodzinnych ogrodów 

działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury ogrodowej, sposobu ich 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykorzystania zleconego zadania – druk 494. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie z budżetu Gminy Orneta dotacji celowych w 

2024 r. na zadania związane z rozwojem rodziny ogrodów działkowych, przeznaczonych na budowę 

lub modernizację infrastruktury ogrodowej, sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli 

wykorzystania zleconego zadania, druk 494. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 
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otrzymał opinie pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Pan Marcin 

Jotko, bardzo proszę.  

Radny Marcin Jotko: Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka Rado Szanowni Państwo. 

Panie Burmistrzu myślę, że to jest dosyć ważna uchwała dla mieszkańców, więc prosiłbym o kilka 

słów. O co tu chodzi, na czym to polega, do kogo jest ta uchwała kierowana? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałem prosić pana Łukasza Okapińskiego, który jest może, nie autorem, 

Łukasz przepraszam Cię, ale bardzo dobrze przygotowałeś to na komisję wspólną, jako 

sprawozdawca. Bardzo proszę, oczywiście ja uzupełnienie, jeżeli będzie taka konieczność, choć w to 

wątpię. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Ornecie Łukasz Okapiński: Panie Przewodniczący, panowie 

Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Projekt uchwały dotyczy udzielenia z budżetu 

gminy Orneta dotacji celowej dla wszystkich stowarzyszeń ogrodowych prowadzących Rodzinne 

Ogrody Działkowe na terenie gminy Orneta. O taką dotację każde stowarzyszenie może wystąpić do 

Burmistrza Ornety wnioskiem do 30 kwietnia 2024 roku i w ciągu niespełna 50 dni, oczywiście może 

to być krócej, od momentu podpisania umowy, taka dotacja zostanie wtedy przekazana na, tak jak to 

w tytule projektu uchwały było powiedziane, na modernizację lub budowę rzeczy w Rodzinnych 

Ogrodach Działkowych. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do tego projektu? Nie 

widzę. Dziękuję panie Łukaszu. Przepraszam jeszcze Pan Dariusz Butkiewicz. Proszę bardzo. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dzień dobry, witam wszystkich mieszkańców przybyłych na sesję Rady 

Miejskiej. Witam mieszkańców oglądających transmisje internetową oraz witam samorząd ornecki. Ja 

bym chciał tu dodać dwa słowa, że owszem uchwała dobrze, że może jest, będzie uchwalona, za 

chwilę. Ale też chciałbym przypomnieć, że od od kilku lat są przyznawane dla rodzinnych ogródków 

działkowych przez Urząd Marszałkowski dotacje. I o takie dotacje nasze stowarzyszenia nigdy się nie 

starały, a one odciążają nasz budżet. Także dobrze by było informować te stowarzyszenia działkowe, 

że są takie dotacje, bo one są od 10 tysięcy w zależności od liczby działek nawet do 100 tysięcy. Także 

to odciąża nasz budżet, nie, który jak wiadomo, jest skromny. I warto było najpierw informować i 

pomóc w napisaniu wniosków właśnie o tą dotację do Urzędu Marszałkowskiego, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Nie ma, dziękuję panie Łukaszu. 

Proszę o włączenie głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 12. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: trybu postępowania o udzielenie z 

budżetu Gminy Orneta dotacji celowych w 2024 roku na zadania związane z rozwojem rodzinnych 
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ogrodów działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury ogrodowej, 

sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykorzystania zleconego zadania – druk 494. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: trybu postępowania 

o udzielenie z budżetu Gminy Orneta dotacji celowych w 2024 roku na zadania związane z rozwojem 

rodzinnych ogrodów działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury 

ogrodowej, sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykorzystania zleconego zadania – druk 

494 - stanowi załącznik nr 23 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.14.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r.- stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Orneta na lata 2024-2026 – druk 495. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta na lata 2024-

2026, druk 495. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i 

Spraw Społecznych oraz na wspólnym posiedzeniu i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa 

ma pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest 

za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Pani Kasiu, proszę zaznaczyć, pani 

Danuta Kamińska jest za. 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 13. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Orneta na lata 2024-2026 – druk 495. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Orneta na lata 2024-2026 – druk 495 - stanowi załącznik nr 

25 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.15.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r.-  stanowi załącznik 

nr 26 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orneta na 2024 r. – druk 

496. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Orneta na 2024 rok, druk 496. Ten projekt uchwały był opiniowany na 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych oraz na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania lub uwagi do 

tego projektu. Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została przyjęta. Zamykamy punkt 14. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orneta na 2024 

r. – druk 496. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 496 - stanowi załącznik nr 27 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.16.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r.- - stanowi załącznik 

nr 28 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 497. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 498. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 499. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, druk 499. Ten projekt uchwały był 

opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć 

głosowanie? Kto z państwa jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 

głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 17. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

– druk 499. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Józef 

Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Skowyrski 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków – druk 499- stanowi załącznik nr 29 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.17.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r.-  - stanowi załącznik 

nr 30 do protokołu sesji. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 500. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punkt 18 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie uznania petycji za nie zasługująca na uwzględnienie, druk 500. Bardzo bym prosił 

o odczytanie projektu uchwały. 

Radny Marcin Jotko odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Projekt uchwały był opiniowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych. Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania albo uwagi do tego projektu? Nie 

widzę. W takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 15 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 18. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą 

na uwzględnienie - druk 500. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie - druk 500- stanowi załącznik nr 31 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.18.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 32 do protokołu sesji. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a Gminą Orneta na 

realizację zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 19 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z gminą Młynary, 

gminą Godkowo, gminą Wilczęta a gminą Orneta na realizację zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, druk 501. Proszę o odczytanie projektu uchwały. 

Radny Marcin Jotko odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania? Proszę pan 

radny Butkiewicz. 
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Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja chciałbym tylko przekazać mieszkańcom, że 

inicjatorem i pomysłodawcą i liderem tego przedsięwzięcia jest gmina Młynary, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, bardzo to cenna informacja. Czy ktoś z państwa? Pan 

Ireneusz Popiel, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Idziemy śladem 

dobrego rozwiązania, gdzie głównym prowadzącym i takim inicjatorem, była gmina Miłakowo, 

chociażby. I fajny to pomysł razem, wspólnie, podpisaliśmy porozumienie z gminą Godkowo, 

Miłakowo i Orneta .I autobus, który już od 2 prawie lat funkcjonuje i jeździ na trasie Miłakowo-

Podągi-Orneta przywozi i odwozi młodzież chociażby z tych miejscowości, do naszych orneckich 

średnich szkół. I ta inicjatywa jest wspólną inicjatywą, bo jesteśmy na spotkaniach nie raz z wójtami, 

burmistrzami tych miejscowości. Akurat w tym wypadku, jeżeli chodzi o połączenie z Elbląga do 

Ornety przez miejscowości Młynary, Wilczęta, Dąbrówka, Bażyny, Klusajny, później Podągi, to jest 

znakomity pomysł, co do tego nikt nie ma wątpliwości. I my się bardzo cieszymy, że w końcu, małymi 

krokami, bez większych nakładów finansowych, bo tylko przypomnę, że każda z gmin w tym 

projekcie, gdzie partnerem wiodącym jest gmina Młynary i to ona i będzie najbardziej pracowała, w 

tym wszystkim, w tym projekcie za co, bardzo dziękuję pani Burmistrz Młynar, my będziemy 

oczywiście także wspierać. To jest kwota około 5000 zł do końca tego roku. To jest bardzo dobra 

wiadomość dla naszych mieszkańców tej części gminy. Oczywiście nie mówimy stop. Kolejne trasy i 

kolejne wykluczenie komunikacyjne, to tylko kwestia czasu kiedy będziemy temu zaradzać, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń ,więc proszę włączyć 

głosowanie. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 19 porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a Gminą Orneta 

na realizację zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15)Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Młynary, Gminą Godkowo, Gminą Wilczęta, a 



Strona 21 z 36 

BRM.0002.4.2024 Protokół nr 4/2024 LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 2024 r. 

Gminą Orneta na realizację zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego - druk 501- 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.19.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r.- stanowi załącznik 

nr 34 do protokołu sesji. 

 

20. Wspólne Oświadczenie Nr 1/2024 Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 

marca 2024 r. w sprawie wsparcia działań rolników. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 20. Wspólne oświadczenie nr 1/2023 

Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie wsparcia działań 

rolników. Bardzo bym prosił o odczytanie treści oświadczenia. 

Radny Marcin Jotko odczytał treść oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi do 

tego oświadczenia? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za podjęciem 

oświadczenia? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za. Oświadczenie zostało podjęte i 

zgodnie z uchwałą zostanie przekazane osobom wskazanym w uchwale. Zamykamy punkt 20. 

Głosowano w sprawie: Wspólne oświadczenie Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie w 

sprawie wsparcia działań rolników.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 Wyniki imienne: ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie wspólnego oświadczenie Burmistrza Ornety oraz Rady 

Miejskiej w Ornecie w sprawie wsparcia działań rolników - stanowi załącznik nr 35 do protokołu sesji. 

 

Wspólne oświadczenie Burmistrza Ornety oraz Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie wsparcia działań 

rolników - stanowi załącznik nr 36 do protokołu sesji. 

 

21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w 

okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel przedstawił sprawozdanie z prac między sesjami, które stanowi załącznik 

nr 37 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pani Marzena Ołtuszewska.  

Radna Marzena Ołtuszewska: Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Burmistrzu ja 

akurat do tego sprawozdania nie mam pytania, ale chciałam się dowiedzieć odnośnie tego punktu co 

ma być, przepraszam, punktu co ma być otwarty, tej przychodni, czyli tych dyżurów lekarza na 

Wodnej. Nie, nie mogę znaleźć tego akurat na Facebook-u, bo tam z tego co ja pamiętam, było 

napisane, że do końca roku jakbyśmy mamy te środki zadysponowane. Jaka będzie, kto będzie 

ponosił płatność za to? Czy gmina, czy powiat, bo to jest zadanie powiatu praktycznie, to jest tak 

jakby świąteczna pomoc. Dobrze, dobrze mówię? Jak to w ogóle będzie wyglądało organizacyjnie, 

pod względem finansowym? I takim typowo logistycznym? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowna pani Radna, Szanowni państwo, panie Przewodniczący. Tutaj 

oczywiście Państwo przyjęliście w projekcie uchwały budżetowej, w uchwale budżetowej te pieniądze 

oczywiście są. To była kwota, jeżeli ja dobrze pamiętam, pani Skarbnik mnie poprawi, 150 000 

złotych. Od 17 marca prowadzone są spotkania z lekarzem, za które mieszkańcy oczywiście nie płacą 

ani złotówki. Tu bym prosił państwa, wszystkich mieszkańców, którzy korzystają z tej opieki 

medycznej, w każdą niedzielę od 10:00 do 17:00 teraz wyjątkowo w sobotę, w sobotę, w Wielką 

Sobotę, nie w niedzielę, no bo tutaj mamy święta, już oczywiście, ale 30-tego także, nie mam żadnych 

informacji, że coś jest nie tak. Oczywiście wszystkie sygnały, za które bardzo dziękuję mieszkańcom. 

Podczas pierwszego spotkania, 17 marca, przyjętych zostało 14 pacjentów. W tę niedzielę nie mam 

takiej informacji, ale też sporo. Sezon grypowy. Natomiast chcę Państwu też powiedzieć, że my 

reagujemy na każdą, na każdy sygnał i chcę to też podkreślić, że takie sygnały też otrzymaliśmy 

szczególnie podczas tej niedzieli. Od razu zareagowaliśmy i myślę, że jeżeli chodzi o jakość usług 

będziemy dbać o to, żeby one się poprawiały a przede wszystkim lekarz, który przyjeżdża do Ornety 

jest dla pacjenta a nie odwrotnie. I tutaj od razu była natychmiastowa reakcja. I dziękuję 

mieszkańcom, którzy w niedzielę chociażby zgłosili mi temat nieuprzejmego potraktowania przez 

lekarza. Natychmiast zgłosiłem to właścicielowi firmy. Przychodnia nr 1 z Nowego Miasta 

Lubawskiego. Oczywiście chciałbym tylko nadmienić jeszcze, że, żeby to też było jasne 

proponowaliśmy także i naszym lekarzom, oczywiście bez pretensji. Ja tutaj rozumiem, że nasi 

lekarze, po prostu nie przyjęli tej propozycji, nie dlatego, że nie chcieli współpracy z nami, tylko po 

prostu wynikało to z racji obciążeń, które mają codziennie obsługując pacjentów naszej gminy. I w 

związku z tym oczywiście ogłosiliśmy przetarg nieograniczony. Mogliśmy to zrobić, bo też już to 

sprawdziliśmy wiele miesięcy zanim do tego tematu się przygotowaliśmy. I tutaj też mojemu koledze 

Burmistrzowi Lubawy Maciejowi Radke, który podpowiedział nam jak legislacyjne do tego podejść i 
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wszystkie dokumenty wspólnie przygotowaliśmy oczywiście one są także dostępne dla państwa. 

Jeżeli jeszcze będą pytania, bo nie wiem czy na wszystko odpowiedziałem to oczywiście chętnie. My 

finansujemy to z budżetu gminy. W grudniu przyjęliście państwo jako Rada Miejska oczywiście do 

budżetu tę kwotę. To jest, nie pamiętam teraz dokładnie, ale to jest bodajże 173 godziny, jeżeli 

dobrze pamiętam, ogólnie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pani Danuta Kamińska, bardzo proszę. Już chwileczkę. 

Radna Danuta Kamińska: Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Szanowni Radni, pani Radna i 

wszyscy zebrani. Ja mam taki temat związany z lekarzem i ze służbą zdrowia. Z końcem marca kończy 

się też, skończą się dyżury aptek w naszym mieście, w związku z tym, że wygasa umowa zawarta, 

zawarta z powiatem lidzbarskim. I chciałbym zapytać czy w tej sprawie jest coś zrobione, bo 

chciałabym wiedzieć, żeby mieszkańcy też nie byli zaniepokojeni, bo takie są kartki powywieszane na 

aptekach. I miałam już niejednokrotnie pytanie co dalej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja bym zadał pani pytanie - kiedy pani ostatni raz była w aptece? Bo ja w 

tej chwili widziałem, że zostały zdjęte te kartki. Chcę powiedzieć tak, że no nie chciałbym, żeby to tak 

to zabrzmiało, ale na moim spotkaniu z mieszkańcami, kiedy mieszkaniec zasygnalizował temat, że 

panie Burmistrzu, że otwieracie państwo w niedzielę możliwość skorzystania z opieki medycznej 

przez mieszkańców a apteki będą zamknięte. Problem oczywiście dotyczy i to, żeby było jasne, nie 

tylko powiatu lidzbarskiego, ale wszystkich powiatów okolicznych, z którymi miałem okazję się 

konsultować: bartoszycki, bartoszycki, olsztyński, braniewski. Mówię o okolicy najbliższej. I tam nie 

podjęto żadnych działań. I tutaj chciałbym bardzo gorąco też podziękować, mimo tego, że to Rada 

Powiatu podjęła uchwałę akceptującą rozwiązania Naczelnej Izby Aptekarskiej i tej uchwały, która 

została podjęta w Warszawie. I przyjęli na początku, zaakceptowali taki stan rzeczy, ale po naszej 

interwencji, po naszym spotkaniu z mieszkańcami, osobiście rozmawiałem z dwoma radnymi powiatu 

lidzbarskiego i zainicjowali spotkanie. Z tego co ja się orientuję, myślę, że najlepiej byłoby zapytać 

właśnie radnych też powiatowych z Ornety, że na tę chwilę jest porozumienie. I to też chcę 

zadeklarować, że jeżeli będzie potrzeba finansowania w godzinach, wtedy, mówię o niedzieli, kiedy 

my mamy otwartą przychodnię i otwarty gabinet, to my oczywiście jako gmina Orneta i to będę 

proponować Wysokiej Radzie, jeżeli będzie taka konieczność, to oczywiście będziemy chcieli także to 

współfinansować. Nie uciekamy od tego. Natomiast problem nie jest tylko powiatu lidzbarskiego, 

tylko dotyczy już z tego co ja się orientuję całego kraju. A skonsultowałem to z tymi naszymi 

ościennymi powiatami. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę pani Danuta Kamińska. 
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Radna Danuta Kamińska: Jeszcze raz, ale to ja nic nie zrozumiałam z tego. To znaczy ja, ja wszystko 

wiem, że to, że skończyła się umowa i tak dalej i tak dalej. Ale dalej nie wiem czy te apteki będą 

otwarte, czy nie? Mogłabym otrzymać odpowiedź? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Z tych informacji, które uzyskałem to mają być otwarte, ale mówię nie 

jestem w stanie powiedzieć, bo rzeczywiście nie jest to moje zadanie, tak? I tutaj nie chcę 

kategorycznie o tym mówić. Rozmawiałem chociażby z jednym z aptekarzy Orneckich, który 

powiedział mi, że za takie pieniądze, które są płacone oraz ilość pacjentów, która takie argumenty są 

używane, ilość pacjentów, którzy korzystają z opieki chociażby, nocnej w sensie otwarcia apteki w 

nocy, 1-2. Chociaż ja powiedziałam, że 1-2 pacjentów, to jest jak 100 pacjentów, każdy pacjent 

powinien być traktowany równo i bez zbędnej zwłoki obsłużony. Natomiast nie ukrywam, że jeszcze 

raz to podkreślę, mając na uwadze to, że mamy, tak, opiekę medyczną w niedzielę, nawet jeżeli 

powiat nie podejmie takiej uchwały odwracając poprzedni stan rzeczy, to my będziemy rozmawiać z 

naszymi aptekami, bo tego nie wiem, czy jeszcze, bo też sprawdzamy to prawnie. Bo nie chciałbym 

wylać dziecka z kąpielą i rozmawiać tylko z apteką, która jest na ulicy Wodnej, bo za chwileczkę 

będzie postawionymi zarzut, że rozmawiam tylko z apteką na Wodnej, a nie rozmawiam z innymi 

aptekami w Ornecie, żeby dyżurowały chociażby w godzinach od 10:00 czy to do 17:00, czy 

troszeczkę krócej. Ale na pewno na ulicy Wodnej takie rozmowy podejmiemy, żeby nasi pacjenci byli 

zabezpieczeni bezpośrednio schodząc z obsługi, obsłużonym z tej opieki medycznej, niedzielnej. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję pan radny Junko, proszę bardzo. 

Radny Piotr Junko: . Dzień dobry, witam wszystkich. Ja zasięgnąłem języka również w tej sprawie i 

jestem po rozmowie z radną powiatową z Ornety. I z tego co mi się udało dowiedzieć jedna z aptek 

zaoferowała czterogodzinny dyżury w niedzielę, więc to jest oczywiście jeszcze nieoficjalna 

informacja, ale najprawdopodobniej będzie zabezpieczenie otwartości aptek w Ornecie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja mam pytanie, ale też odniosę się do tej dyskusji, tak, jednym zdaniem, 

że to jest dla mnie tragiczne. Nikogo tu nie winię, że ta służba zdrowia cofa się u nas. Najpierw 

pogotowia zabrakło, teraz słyszymy o braku dyżuru aptek, a przecież zdrowie jest najważniejsze dla 

mieszkańców. Liczą się nawet minuty. Są oczywiście karetki, ale wiadomo jaka jest sytuacja, że często 

są na wyjazdach i przy zawałach to się liczą minuty i bardzo przykro mi jest, że tak się dzieje, że 

jesteśmy takim sporym miasteczkiem i ta służba zdrowia u nas tak strasznie kuleje. Ale mam, to taka 

była dygresja, odnośnie tego tematu. Mam inne pytanie związane z uczestnictwem pana 19 marca w 

udziale w webinarium, na temat Krajowego Planu Odbudowy. Oczywiście w mediach ogólnopolskich 

słyszymy też co się dzieje w ramach tego plany, ale może pan coś się nowego dowiedział. Kiedy, kiedy 
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jakieś te pieniądze spłyną? Przecież wszyscy czekamy, wszystkie gminy czekają na, na jakieś większe 

pieniądze, na to, żeby były programy na, na inwestycje. Czy coś, coś o tym mówiono? Już jakieś tam 

naznaczono daty? 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałem na początku powiedzieć, że rzadko, a właściwie praktycznie 

nigdy się z panem nie zgadzam, ale tutaj jeżeli chodzi o służbę zdrowia to w 100% mam bardzo 

podobne zdanie. Jeżeli chodzi o to spotkanie to mieliśmy online spotkanie z panem Janem 

Olbrychtem, posłem, europosłem oraz panem Jackiem Protasem Sekretarzem Stanu w Ministerstwie 

Funduszy i Polityki Regionalnej odnośnie wdrażania Krajowego Programu Odbudowy. Tutaj 

oczywiście mówi się, mówiło się samorządowcom, przekazano nam takie informacje, że jest tak 

zwana linia demarkacyjna, tak nazwano termin rozliczenia projektów, które będą spływać już do 

Polski w euro. To już też państwo słyszeliście i widzieliśmy wszyscy w telewizji, w mediach, jak to 

będzie wyglądało. Martwi nas samorządowców oczywiście konieczność wykorzystania i czas, bardzo 

krótki czas, do rozliczania tych projektów, bo jest to czerwiec 2026. I tutaj mamy bardzo mało czasu 

na realizację tych projektów. Mnie trochę uspokaja też, bo też o tym była mowa, uspokaja Ponad 

Lokalny Program Rewitalizacji, gdzie jesteśmy i całe szczęście, jesteśmy w polskiej sieci miast 

cittaslow, gdzie już wcześniej zabezpieczyliśmy się trochę. I jesteśmy przygotowani do, bez 

konieczności oczywiście oceny, do złożenia projektów 2 akurat na Ornetę. To jest kwota prawie 14 

milionów złotych i te pieniądze wierzę, że zdążymy wykorzystać, choć mało czasu jest. Czyli te 10 

milionów złotych na termomodernizację kompleksową budynku ul. Mickiewicza 1. Czyli biblioteki 

naszej, TBS--u oraz organizacji pozarządowych. A także 4 miliony złotych na wprowadzenie 2 

autobusów elektrycznych i lub hybrydowych na powstanie, w końcu w Ornecie i połączenie odległych 

osiedli. Chociażby Słonecznego i Kruczego Lasu wraz z centrum, czy też odległymi chociażby 

cmentarzami, czy, czy szkołami. 4 miliony złotych na ten cel. I tutaj my jesteśmy dobrze jako miasto 

przygotowani do takich projektów. Oczywiście jeżeli chodzi o inne projekty, które będziemy chcieli 

złożyć, to tak jak powiedziałam jest bardzo mało czasu, bo jeszcze nie ma harmonogramu i 

wytycznych dotyczących składania chociażby wniosków. Ale z tego co słyszałem optymizm jest, ale 

oczywiście z drugiej strony mówi się o tym, że Komisja Europejska nie będzie stosowała taryfy 

ulgowej dla naszego kraju i innych krajów, bo terminy są nieubłagane i mówi się o tej, jeszcze raz to 

podkreślę linii demarkacyjnej, o terminie czerwiec 2026, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja króciutko jeszcze, to co Pan powiedział, o tych liniach autobusowych. 

Czy, czy coś tam jeszcze. Ja pierwszy raz słyszę jako radny. Nigdy na komisjach te sprawy nie były 

poruszane. Po prostu one w tej chwili wynikły. Nie wiem czy to w trakcie wyborów, czy, czy jak, ale 

nigdy o tym nie słyszeliśmy, prawda. Dopiero w tej chwili dowiadujemy się właściwie na sesji od 

pana, o tych, o tych propozycjach, o tych planach. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeń. Zamykamy punkt 21 porządku obrad. 

 

22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 22. Interpelacje, zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp od 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie 

gminnym. Czy ktoś z państwa radnych ma zapytania albo interpelacje na piśmie? Proszę Pan Dariusz 

Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałbym złożyć interpelację. Na podstawie artykułu 24 ustęp 3 i 4 

ustawy o samorządzie gminnym wnioskuję o przeprowadzenie wizji lokalnej skarpy przy  

ul. Zarzecznej w Ornecie i podjęcie działań zabezpieczających skarpę. Uzasadnienie. Mieszkańcy ulicy 

Zarzecznej pełni są obaw z powodu usuwania się skarpy w postaci powstających zapadlisk i dziur, 

które zbliżają się do ulicy, co w konsekwencji może doprowadzić do zapadnięcia się płyt betonowych 

ułożonych na drodze i stworzenia niebezpieczeństwa w ruchu drogowym. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z państwa jeszcze? Nie widzę, w takim razie 

zamykamy punkt 22. 

23. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 23. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z państwa sołtysów chciałby zadać pytanie 

albo wnioski? Czy ktoś z państwa mieszkańców chciałby zabrać głos? Pan Butkiewicz. Bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja mam takie 3 pytania od mieszkańców. Pierwsza rzecz. Panie Burmistrzu 

pan jest gospodarzem miasta, gminy, przepraszam Gminy Orneta i właściwie wszystkie to co się 

dzieje w gminie, czy to jest własnością gminy czy nie jest własnością, to pana powinno interesować. I 

tu mieszkańcy mi zwrócili uwagę na stan dworca PKP a głównie oczywiście peronu. Po prostu to jest, 

ja tam przejechałem się też, żeby zobaczyć osobiście, no to jest zatrważające. Dojście do tego dworca 

to jest tragiczne. Nie ma oświetlenia. Jakieś kamienie, kocie łby, które ciężko, można się łatwo 

potknąć. Później sam, sam peron jest z lat tam kilkudziesięciu, w ogóle też nie został zrobiony 

pomimo, że w Lubominie w Nowym Dworze, czy w Henrykowie te peroniki zostały tam po prostu, w 

jakiś sposób odremontowane, nawet jakieś tam zadaszenia są. Po prostu to nie godzi się, żeby takie 

warunki tu nasi mieszkańcy mieli na tym peronie. I teraz mam pytanie w związku z tym do pana, bo to 

przecież peron nie jest własnością pana, tylko chodzi o to, że, że PKP prowadziło i prowadzi takie 

programy, które się nazywają... programy, to zaraz mam zapisane, programy na realizację inwestycji 

poprawy i modernizację dworców. Czy, czy, czy pan, czy państwo wnioskowaliście do takiego 

programu? To się nazywa program inwestycji dworcowych. Czy państwo wnioskowaliście, czy pan 
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wnioskował takie programy? Czy ewentualnie jakieś były rozmowy z PKP? O konkretnej modernizacji 

tego, tego dworca? Tam jeszcze jest kwestia oświetlenia, bo na samym dworcu to może tam są 

lampy, ale właśnie te dojście to takie boczne, ponieważ już nie ma, jak pan wie, rozumie, tego dojścia 

przez tą byłą poczekalnie, ponieważ tam jest wiadomo ta siłownia i ludzie chodzą tak boczkiem, a, a 

tam jest zupełnie ciemnica. Tam strach nawet, nawet przejść. Ludzie są zbulwersowani wręcz takim 

stanem, tego. Ja nie winię tu pana, tu nie chodzi, że pana, tylko czy, czy pan po prostu tym tematem 

trochę gdzieś tam się interesował? Gdzieś rozmawiał z PKP, żeby czy są jakieś plany w ogóle 

modernizacji? Czy są. I mam pytanie też jeszcze dla pewności. Ten budynek dawny PKP to jest naszą 

własnością czy PKP własnością? Bo często też wyczytałem, że PKP wykupywało te takie budynki, nie, 

od gminy To, to pytanie dotyczące PKP. Nie wiem czy pan od razu odpowie, czy, czy następne czytać 

pytania? Bo jeszcze mam 2. [wypowiedź nie do mikrofonu - niezrozumiała] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę się zgłosić panie Burmistrzu. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Radny i Szanowni Państwo tutaj oczywiście to jest bardzo problem 

złożony. Od wielu lat. Od mniej więcej 2014 roku, kiedy był pomysł i tutaj zawsze będę wdzięczny 

ówczesnemu Marszałkowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego Jackowi Protasowi, za to, że i 

ówczesnemu Zarządowi Województwa oraz pracownikom Urzędu Marszałkowskiego, bo to też 

podkreślę, że to pracownicy ówcześni Urzędu Marszałkowskiego z nami rozmawiali na temat tej 

inwestycji, bardzo ważnej inwestycji przebudowy i remontu linii kolejowej Gutkowo-Braniewo. Udało 

nam się wówczas, przepraszam, że to powiem, wyrwać, chociaż też niewiele osób w to wierzyło, że to 

się uda dworzec, peron w Henrykowie przenieść z Kolonii Henrykowo, około 2 km do przodu, bliżej 

wioski. I to dzisiaj stało się faktem. To była nasza inicjatywa od 14 roku. Zresztą wspólna z sołectwami 

Henrykowa i Nowego Dworu, bo w Nowym Dworze nie było peronu i także wniosek mieszkańców 

Nowego Dworu w 2012, 13 r. i udało się złożyć ten wniosek. Został on zaakceptowany przez Zarząd 

Województwa, nie wszystkie perony w miastach, bo w każdej miejscowości peron, oczywiście taki jak 

Lubomino, bo tam nie ma dworca PKP oczywiście, ani w Henrykowie, ani w Nowym Dworze, podlegał 

po prostu remontowi. Natomiast PKP wówczas, w dwa tysiące bodajże, w 2014 r., jeżeli ja dobrze 

pamiętam, dało nam propozycję nie do odrzucenia. A ta propozycja polegała na tym, że tu 

niejednokrotnie to na tej sali o tym mówiłem, że nie było to do przyjęcia. Zresztą ówczesna Rada 15-

18 i 18-23-24 rok także o tym wiedział, wiedzieliście, także państwo o tym też. Chyba odpowiadałem 

nie raz, na, na pytania właśnie tej treści. Było tak, że dali nam propozycję nie do odrzucenia, 

polegającą na tym, że panie Burmistrzu my wyremontujemy peron a pan przejmie budynek PKP oraz 

wszystkie mieszkania, które należą do PKP. Ja powiedziałem, że niestety nie przejmiemy, chyba, że 

państwo wyremontuje mieszkania, dachy, które się w tej chwili walą mieszkańcom od ulicy 1 Maja 

idąc a Dworcową po lewej stronie, aż do praktycznie warsztatów naszych, czy też zakładów 

mechanicznych na końcu Dworcowej. I my nie przyjęliśmy tej propozycji, bo uważam, że byłaby to 
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duża niegospodarność z mojej strony i państwo wówczas narzucilibyście mi od razu informacje i 

zawiadomilibyście odpowiednie służby, że przejąłem od PKP mieszkania z ludźmi. Bo, bo tak to 

zostało nam przedstawione, że remonty będą po naszej stronie oraz remont dworca PKP. Jeżeli 

chodzi o ten program, o którym pan mówi, oczywiście skorzystalibyśmy z tego wtedy, kiedy 

bylibyśmy właścicielami tych nieruchomości. Ja jeszcze raz to podkreślę, że mieliśmy bardzo to na 

uwadze, byliśmy z tego co pamiętam w Warszawie, w Olsztynie, z zarządami, z zarządem PKP się 

spotkaliśmy, wspólnie z Zastępcą Burmistrza i to było przedmiotem naszych rozmów. Mieliśmy też 

parę tematów przy okazji, bo mieliśmy do skompensowania należności podatkowe, gdzie chcieliśmy 

też zaproponować oczywiście to, że my zrezygnujemy z dochodzenia naszych praw a PKP 

wyremontuje ten peron. Nie było na to zgody wówczas. My dzisiaj oczywiście jesteśmy otwarci na to, 

żeby o tym rozmawiać. Na tej sali nie raz słyszałem, że przecież remont Szkoły Podstawowej nr 1 to 

był obowiązek i jest obowiązek i to i tak musiałoby nastąpić, więc nie tylko sądzę, ale jestem 

przekonany, że remont peronu będzie zrobiony. Bo PKP nie będzie mogło sobie na to pozwolić, bo 

biorą pełną odpowiedzialność, mimo tego, że pewnie mają ubezpieczenie za bezpieczeństwo naszych 

mieszkańców. Jeżeli chodzi o oświetlenie to ten temat zgłosimy niezwłocznie, bo oświetlenie peronu 

jest, natomiast tutaj racja nie pomyślano o tym, żeby doświetlić dojście do budynku PKP i ulicy 

Dworcowej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Jeszcze 2 słowa, bo to porostu taki pat widocznie, bo przecież sam peron 

to jest własnością PKP i oni powinni właściwie w jakimś sensie doprowadzić do takie stanu, żeby to 

miało ręce i nogi, żeby ludzkie warunki były. Nie wiem czy pan wie w ogóle jest wysokość tego peronu 

jest za niska. Jak podjeżdża, podjeżdża ten szynobus to nawet dla osób niepełnosprawnych jest 

ciężko. Tam prawda, jest duża przestrzeń, jakaś różnica jest w poziomach, nawet ciężko jest dostać. 

On powinien być już właściwie przystosowany do równo, do tego szynobusu, który, który jeździ. To 

też tak mieszkańcy zwracali uwagę. No i przejście tak jak mówię boczne przejście, bo już nie mówię, 

nie ma przejścia przez ten dawny dworzec PKP. Tylko tym boczkiem takim, co przed tym, przed tym 

budynkiem idzie, w zupełnej ciemnicy strach, że ktoś kogoś napadnie, nawet jeszcze. Tak jak mówię 

tragiczna sytuacja. Także tu prośba do pana Burmistrza, mieszkańców, żeby ten temat po prostu tam 

z PKP drążyć i rozmawiać, żeby oni ten dworzec naprawdę wyremontowali. Są takie też uwagi, że na 

dworcu PKS powinien być, powinna być tablica z rozkładem jazdy pociągów. Ponieważ jak ktoś 

przyjeżdża PKS-em i chciałby dalej podróżować no to nie wie, o której te pociągi, nie, prawda 

odjeżdżają z Ornety. I też warto by było o tym też pomyśleć, żeby gdzieś tam ta wywieszka była. A tu 

taka dygresja, chociaż jeszcze też wspomnę, bo wyczytałem, że nie wiem jakim cudem, ale PKP 

wykupuje jakieś zabytkowe nawet, wykupuje od miasta wykupuje zabytkowe budynki i remontuje. 

Ale to już na pewno jest trudniejsza sprawa. Przechodzę do 2 pytania. Chodzi mi o sprawy 
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utwardzenia ul. Sosnowej. Ja swego czasu w poprzednim roku, pisałem właśnie wnioskowałem, o 

utwardzenie tego miejsca. I państwo w jakimś sensie zareagowaliście, ponieważ rozmawiałem z 

mieszkańcami i oni mi opowiadali mi jak to się odbywało, że nawieziono, ja powtarzam ich słowa, bo 

ja kiedyś też pojechałem tam samochodem, zakopałem się praktycznie. Ale nie wiem jak to było 

robione, oni powiedzieli mi, że jak to robione. Była nawieziona ziemia, później nastąpiło jakieś 

deszcze, błoto straszliwe, później nawieziono jakiś, nie wiem, miał czy coś w tym rodzaju, jakieś 

czarne takie, takie, czarnego ale to też był, to jeszcze bardziej takie błoto stworzyło. Do tego stopnia, 

że już naprawdę stało się droga ta nieprzejezdna. Czyli ten cel, który chciano osiągnąć utwardzenia, 

to chyba się nie udało, ponieważ później spychacz musiał zepchnąć to wszystko, bo nie, bo nie dało 

się jeździć. I mieszkańcy mówią, że, ja nie wiem, ja się nie znam, ale mieszkańcy mówią, że to 

powinien być, jakiś taki, czy żwir grubszy wysypany, czy coś w tym rodzaju, żeby nie tworzyło się 

błoto. I nadal apelują, żeby ktoś nie wiem czy popełnił błąd, ktoś się nie znał. Nie mam pojęcia, ale po 

prostu, nieudanie to zostało, to zrobione. Nie mówię to złośliwie, tylko po prostu nadal, nadal, ten 

problem trochę jeszcze występuje, mimo, mimo, dziękuję za podjęcie tych działań, tam co 

obiecywaliście, że na wiosnę to, to dokonacie tego i te działania jakieś tam nastąpiły, ale no nie 

przyniosły oczekiwanego skutku. To jest 2 pytanie, nie wiem czy pan teraz odpowie na to pytanie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: [Wypowiedź nie do mikrofonu - niezrozumiała] 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tutaj oczywiście działania były podjęte, ale problemem jest to, że jeszcze 

mimo wszystko ciężki sprzęt, ciężkie samochody dostarczające materiały budowlane jeżdżą tym 

kawałkiem. I no to, że wsypaliśmy tam tłucznia, gruzu, tudzież dobrego materiału, no spowodowało 

to, że przy tych warunkach atmosferycznych, które są a chcę tylko państwu przypomnieć i myślę, że 

państwo to też wiecie, ile dni było suchych od listopada w naszej gminie? Non stop pada deszcz. I to 

to też nie jest optymistyczne, ale tutaj oczywiście nie tylko deklaruję, ale wiem dokładnie, że w 

momencie kiedy, kiedyś niedługo mam nadzieję, bo wspólnie podejmiemy takie działania z powiatem 

lidzbarskim, że remont ulicy Polnej, jeżeli nastąpi, a nastąpi, to będziemy oczywiście robić wszystko, 

żeby zamknąć temat przynajmniej i podzielić na dwie części tę ulicę i ją wyremontować. Tym bardziej 

się cieszę, że pan zgłasza ten temat, bo ja jestem osobiście także zainteresowany posiadając tam 

działkę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Takie 3 pytanie, ale też mała tu dygresja, ja tam gruzu nie widziałem 

właśnie. Nie wiem czy był tam gruz, jakiś miał był. Taki miał, nie wiem co to było. Czy to z węgla czy z 

czego taki miał. Bo gdyby gruz był, no to co przeszkadzają jak nawet jakby jeździły tam, większość 

mieszkańców to jednak już ma, zamieszkuje. Jedynie na końcu tam w tej chwili toczą się jakieś tam 

budowy, ale Ci mają prawo dojeżdżać. Gdyby był gruz to chociaż tego błota nie było. Bo ja tam kiedyś 

jechałem, niedawno nawet i musiałem omijać to błoto. Pan chyba też widział. Gdzie nie można było 



Strona 30 z 36 

BRM.0002.4.2024 Protokół nr 4/2024 LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 2024 r. 

środkiem przejechać, tylko trzeba było bokiem przejechać, nie. Ja wiem że, tam występuje inny 

problem, bo ta droga miała przebiegać trochę inaczej, prawda, blisko tych ogródków, ale tam jest 

problem chyba tego słupa energetycznego, z tego co wiem. I są duże koszty przeniesienia tego słupa, 

prawda, jest coś takiego? No, ale jeszcze raz apeluję, żeby, żeby mieć to na uwadze. No i 3 takie, taka 

sprawa, którą chciałbym poruszyć jeszcze. Sprawa małych grantów co już dzisiaj wspominałem. Bo 

były takie projekty niedawno, też się zakończył, są projekty, nabór wniosków dla Kół Gospodyń 

Wiejskich zdaje się 1 koło dostało w zeszłym roku chyba. W tej chwili 25 marca ruszył nowy nabór, 

tak, informuję Koło, Koła Gospodyń Wiejskich, że mogą składać wnioski, który, który się nazywa 

Aktywna Wieś Warmii i Mazur i Powiśla. Małe granty sołectwa Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego granty Marszałka dla kół, tego i w tym, i teraz w edycji, która się zakończyła 15-ego, 

którego to było? Niedawno teraz marca, to niestety przeglądając gminy, które otrzymały granty, no 

to były naprawdę gminy tutaj wszystko w okolicy, w okolicy Ornety, między innymi, a naszej gminy 

nie było. I tak się zastanawiałem czy, czy ktoś napisał w ogóle do tego programu? Czy, czy nie dostał, 

nie. I tu jeszcze raz uczulam, bo ja pamiętam jak to w latach 2010 sam pisałem projekty i wtedy 

stowarzyszenia pisały projekty, żeby, żeby informować te stowarzyszenia i pomagać, wspomagać je w 

pisaniu. Ponieważ tak jak mówiłem na początku, że to odciąża nasz budżet, bo jeżeli takie różne 

grupy formalne, czy nieformalne nawet, występują to zdobywają środki z zewnątrz, które, czy 

mniejsze, czy większe, ale w jakimś stopniu odciążają nas budżet, który wiadomo nie jest, nie jest 

duży. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o te granty, małe granty, różnego rodzaju od Lokalnej Grupy 

Działania a skończywszy na Programie Rozwoju, wcześniej, Obszarów Wiejskich. Chociażby ostatnie 

nasze przedsięwzięcie wspólne z sołectwem Chwalęcin, sołectwem Bażyny, gdzie udało się 

wybudować przy Sanktuarium Maryjnym wspaniałą wiatę dla turystów, którzy odwiedzają nasze 

Sanktuarium w Chwalęcinie, z dużym pozyskaniem środków zewnętrznych. Tutaj oczywiście chylę 

czoła dla naszych stowarzyszeń. One wiedzą o tym, że mają, przepraszam Agnieszko, że tak to nazwę, 

do dyspozycji pełnomocnika Burmistrza do spraw organizacji pozarządowych i właśnie Agnieszka 

Lewandowska dyrektor Centrum Kultury wspiera te przedsięwzięcia i za to też dziękuję, chociażby za 

tę ostatnią, za ten ostatni wniosek i duże trudności, żeby pozyskać pieniądze na budowę tej wiaty, to 

także twoja zasługa. Oczywiście my te tematy zgłaszamy na spotkaniach z sołtysami nie wiem, myślę, 

że Emil Rońda też to potwierdzi. I to też kwestia, że do tanga zawsze trzeba 2 i myślę, że w 

najbliższym czasie kolejne Stowarzyszenie Koła Gospodyń Wiejskich w Ornecie, w gminie Orneta 

powstaje, bo powstaje w Karbowie, powstało 2 tygodnie temu, czy 3 tygodnie temu, w Opinie, a już 

prężnie działające, korzystające ze środków właśnie, tej Aktywnej Wsi ,,Ach te baby” z Krosna, 

znakomicie też podpowiadają innym ludziom jak to robić. 



Strona 31 z 36 

BRM.0002.4.2024 Protokół nr 4/2024 LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo dziękuję. Pani Danuta Kamińska, proszę bardzo. Jeszcze raz 

pani się musi zgłosić. Już można. 

Radna Danuta Kamińska: Panie Burmistrzu pytanie od mieszkańców Piaskowej Jaki jest 

harmonogram prac dróg, remontu tej drogi? Bo sama się zdziwiłam, że to już się zaczęło. Miało to być 

na koniec roku. No ale to, to dobrze tylko i jak to będzie wyglądało, dziękuję. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: To, że się zaczęło to oczywiście zasługa Zarządu Dróg Powiatowych w 

Lidzbarku Warmińskim. Bardzo dziękuję dyrektorowi za to, że firma, która wygrała przetarg już 

realizuje to przedsięwzięcie, także z naszym udziałem, bo przypomnę, że pismo, które państwo 

zaakceptowaliście, do pana Starosty, które mówi o tym, że my sfinansujemy to przedsięwzięcie w 

wysokości, jeżeli dobrze pamiętam miliona złotych naszego wkładu w tę przebudowę. Tylko się 

cieszyć, że już się rozpoczęło i dzisiaj z tego co się orientuję ten asfalt już był zrywany, no i oczywiście 

następnym etapem jest kanalizacja. Na tej ulicy co bardzo zdecydowanie myślę, że poprawi warunki 

także spływu wód z ulicy Piaskowej na ulicę Ogrodową i zalewania mieszkańców ulicy Ogrodowej. I ja 

z tego powodu jestem bardzo szczęśliwy, że to już się zaczęło. Oczywiście przy naszym wsparciu 

pełnym, jeżeli o takie wsparcie zgłosi się czy pan Starosta, czy Zarząd Dróg Powiatowych, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja już króciutko, ad vocem, zgłaszałem się, ale tu pani Kamińska mnie 

tutaj... 

Mieszkaniec gminy Orneta, …………….: [Wypowiedź niezrozumiała]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę poczekać tam.  

Mieszkaniec gminy Orneta, …………….: [Wypowiedź niezrozumiała]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Niech pan, niech pan, nie utrudnia prowadzenia sesji.  

Mieszkaniec gminy Orneta, …………….: [Wypowiedź niezrozumiała]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę nie utrudniać prowadzenia sesji. Panie Komendancie proszę 

tego pana wyprowadzić. Do widzenia panu. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja tylko dodam, tylko co było właśnie, że ten program Aktywna Wieś 

Warmii i Mazur i Powiśla, to pieniążki właśnie były na zagospodarowanie przestrzeni publicznej. 

Między innymi na, poprzez tworzenie terenów zielonych do odpoczynku, rekreacji, parków 

terapeutycznych, wybudowane zostaną przystanki, wiaty altany grillowe, czyli, czyli to co tutaj gmina 

nasza przeznacza, to w tych konkursach można było uzyskać pieniądze z zewnątrz, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Panie Burmistrzu, ja dostałem, zostałem poproszony o zapytanie pana 

w sprawie plakatu wyborczego, który plakatu prawdopodobnie wyborczego, z tego plakatu dokładnie 

nie wynika czy to jest plakat wyborczy. Tak, jak wiemy zbliżają się wybory i najprawdopodobniej to 

jest z tym związane, chociaż na tym plakacie nie jest to napisane, że to jest, że to chodzi o wybory 
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samorządowe. I to nie dotyczy naszej gminy, tylko zdjęcie tego plakatu jest prawdopodobnie z gminy 

Pieniężno. I na tym plakacie można napisać, wyczytać, że Orneta wspiera daną osobę. Jest tam pana 

zdjęcie oraz podpis. No i mieszkańcy gminy naszej nie kryją oburzenia, muszę to tak przyznać, w tej 

sprawie, bo zapytanie jest z kim pan uzgadniał to i jakby zdecydował o tym, że cała Orneta, że pan 

występuje tu w imieniu całej Ornety, że wspiera danego kandydata, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałem bardzo podziękować panu za to, za to pytanie, bo znam się 

osobiście oczywiście z kandydatem na burmistrza Pieniężna, to bodajże świadkiem także jest 

rozmowy pan Fabian Madrak, z którym w niedzielę, wtedy kiedy się dowiedziałem, że coś takiego 

miało miejsce, zadzwoniłem do pana kandydata i powiedziałam, że to jest po prostu nieuzgodnione. 

My uzgodniliśmy z panem kandydatem, że ewentualnie wtedy kiedy zrobiliśmy wspólne zdjęcie, 

kandydat na burmistrza Ornety popiera kandydata na burmistrza Pieniężna. I tak to zostało ustalone. 

Nie mnie to oceniać. Jestem po rozmowie z panem kandydatem. A jeżeli jeszcze jest jakiś baner w 

przestrzeni publicznej to oczywiście dziękuję za wskazanie, jeszcze dzisiaj, jeżeli po sesji się umówimy, 

zadzwonię do pana kandydata z Pieniężna. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Emil Rońda. 

Radny Emil Rońda: Szanowni państwo, drodzy mieszkańcy i panie Burmistrzu do, odchodząc do 

pytania pozyskiwania funduszy Aktywna Wieś Warmii i Mazur, chciałbym poinformować, panie 

Darku, że każde sołectwo zostało poinformowane przez maila, przez pana Krzysztofa Semkiwa, który 

został, jest opiekunem naszym i wspólnie jakby chciało sołectwo przydziałać, pozyskać fundusze, 

razem na pewno napisaliśmy i też będziemy pisać. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytanie? Proszę bardzo, pan 

Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja wierzę, że będziecie Emilu Rońda, będziecie pisać tylko, że był 

ogłoszony teraz, wyniki naboru i niestety no nie było. Większość tutaj okolicznych gmin, gmin, małych 

miejscowości wiejskich, naszych, naszych tutaj miejscowości wiejskich, nie było. Także na razie efektu 

nie ma, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panowie, ale to jest punkt pytania, a nie dyskusja. Bardzo bym 

prosił nie dyskutować. Jest pytanie, to pytania, pytania się kieruje do Burmistrza. Do radnych nie, 

radni nie odpowiadają. Trzymajmy się tego co jest w statucie i co jest w regulaminie. Czy pan jeszcze 

Emil chce zabrać głos? Bardzo proszę. Nie. Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń, zamykamy punkt 23. 

Pan chce zadać pytanie? Bardzo proszę. Tu do mikrofonu, tu do mikrofonu proszę podejść. 

Mieszkaniec gminy Orneta, ………….: ...Tu znam co niektórych, pana Burmistrza bardzo dobrze znam 

też, tu wszystkich. Panie Burmistrzu pytanie. W razie czego, jakby Putin tu wlazł, masz pan schrony w 
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Ornecie? Pytanie do pana mam: masz pan schrony w Ornecie? Ja mam swoją rodzinę, dzieci i wnuki 

[niezrozumiale] swego, którego pan dobrze zna. Pytam się, czy macie schrony w Ornecie?  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Niech pan usiądzie, dostanie pan odpowiedź.  

Mieszkaniec gminy Orneta, …………: Nie, stoję tu [niezrozumiale]. Masz schrony w Ornecie? Jest 1 w 

,,Śrubach . Wy nic nie macie [niezrozumiale], ta gmina jest biedna. [niezrozumiale] Wy tu wszyscy 

siedzicie, śmiejecie się, ale jak z Królewca Wam bomby puszczą [wypowiedź wulgarna]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie, proszę już... 

Mieszkaniec gminy Orneta, …………..: [niezrozumiale] Panie Burmistrzu jest pan, 2 kadencji panie 

Popiel, [niezrozumiale] obrony cywilnej żadnej reakcji nie ma. Nic nie działacie, nic nie myślicie, tylko 

myślicie o sobie. Nie macie, moje dzieci, wnuki, mają poginąć tutaj w Ornecie? No co pan głowę 

spuszczasz [niezrozumiale] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę już usiąść. Proszę, 

Mieszkaniec gminy Orneta, ………..: [niezrozumiale]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę sobie usiąść, zaraz dostanie pan odpowiedź. 

Mieszkaniec gminy Orneta, ………….:  [niezrozumiale]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę usiąść i zadał pan ...  

Mieszkaniec gminy Orneta, ………..: [niezrozumiale]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Komendancie, bardzo proszę pana o interwencję, bo pan mi 

utrudnia prowadzenie. Ja pana ostrzegam, że… 

Komendant Straży Miejskiej w Ornecie, Kamil Nowicki: Panie Sławku, panie Sławku, idziemy. 

Spokojnie wyjdziemy.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo, panie Burmistrzu.  

Mieszkaniec gminy Orneta, …………: [niezrozumiale, wypowiedź nie do mikrofonu]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pana, proszę skończyć wypowiedź, bo będę musiał 

zastosować inne środki. Panie Burmistrzu teraz pan ma głos. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Można, tak? No pan, emocjonalnie trochę tak, pod wpływem alkoholu 

oczywiście, ale to są emocje, wszystkich nas, które dotykają nas wszystkich oczywiście. My oczywiście 

jako Polacy, jako naród, jako mieszkańcy gminy Orneta, w momencie zagrożenia na pewno i w to 

głęboko wierzę, że nie zostawimy naszego miasta i mieszkańców w momencie kiedy będziemy w 

takiej sytuacji, o której nie tylko słyszymy z mediów, ale także osobiście słyszę co się dzieje na 

Ukrainie od naszych przyjaciół z Ukrainy. Mam tam wielu kolegów, koleżanek, z różnych miast, części. 

Nie chciałbym także doświadczyć tego. Pan ma rację my musimy być gotowi na działania Rosji. I nie 

wierzę w to, że tutaj na tej sali większość wyjedzie z naszego kraju, z naszej gminy, a będziemy robić 

wszystko, żeby walczyć i do tego musimy być przygotowani. I pan tutaj ma rację. Jesteśmy po kilku 

spotkaniach także w zarządzaniu kryzysowym, wojewódzkim. Ten temat schronów, jest bardzo 
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ważny. Pan Minister Kierwiński Spraw Wewnętrznych i Administracji o tym także mówił, ostatnio, na 

konferencji prasowej, gdzie się temu wszyscy przysłuchiwaliśmy i na pewno te programy, które będą 

wdrażane pomocowe dla gmin dotyczące właśnie budowy schronów, my nie uciekniemy od tego i 

będziemy robić wszystko, żeby w momencie kiedy ta ustawa o obronie cywilnej kraju wejdzie w życie 

będziemy do tego po prostu wszyscy przygotowani. Nasze kroki tutaj oczywiście są już podjęte, bo 

jesteśmy po spotkaniach już wielu ze sztabem wojskowym, jednostkami Państwowej Straży Pożarnej. 

Gdzie także w swoich zadaniach mieli, mieli pozyskać informacje dotyczące miejsc, chociażby 

zabezpieczenia tymczasowego mieszkańców. Tutaj pan ma rację doskonale. My nie mamy w Ornecie i 

w 99% w Polsce gmin, nie mamy takich schronów. Oczywiście my wskazaliśmy miejsca, tutaj bardzo 

duże zaangażowanie będzie potrzebne wspólnot mieszkaniowych. Te akcje, które robimy ze Strażą 

Pożarną, dotyczące likwidacji wszystkiego tego co stoi na strychu, w tej chwili przeniosło się do 

piwnicy. W tej chwili te akcje będą w najbliższym czasie modyfikowane i kierowane właśnie do piwnic 

budynków wielorodzinnych, po to żeby z korytarzy tych piwnic, wszystkie rzeczy, które zostały 

zniesione ze strychu, bo takie akcje robiliśmy od kilku lat, żeby wynieść, wywieźć te rzeczy. No 

niektórzy, niektóre, niektórzy mieszkańcy po prostu z góry przenieśli to do piwnicy. A teraz jest inne 

zagrożenie i na pewno musimy być do tego gotowi. Takie działania oczywiście i zostały już i zostają 

podjęte. Jeszcze raz to podkreślam. Myślę, że jak tu wszyscy siedzimy to nie uciekniemy z tego kraju, i 

z tej gminy i będziemy walczyć z najeźdźcą. Tyle, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Oby nie trzeba było. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Oby nigdy nie trzeba było. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeń do pytań, zamykamy punkt 23. 

Przechodzimy do punktu ... Proszę? Pan Darek Butkiewicz jeszcze coś chce zabrać głos. Proszę bardzo. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja odnośnie tego tematu to znaczy, słowa to nie, to za mało. To moim 

zdaniem naprawdę powinniśmy przy jakichś tam środkach zdobytych… 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Darku, ale to jest pytania, pytania, bo pan komentuje. Niech 

pan czyta punkt. Pytania i wnioski. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Pytania, czy pan przewiduje wybudowanie takiego schronu? Konkretne 

pytanie, w Ornecie, gdzieś dla mieszkańców, czy są w planach, Czy, czy jest w planach wybudowanie 

schronu w Ornecie. Pytanie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Czekamy na tę ustawę z niecierpliwością o obronie cywilnej naszego kraju. 

I na rozwiązania dotyczące współfinansowania, bo ja sobie nie wyobrażam sytuacji, w której gmina 

Orneta, czy gmina ościenna będzie miała na swoich barkach wybudowanie w 100% od a do z schronu. 

Bo najwyraźniej, najzwyczajniej w świecie, nie będzie na to stać żadnej gminy. Mówię o 

profesjonalnym schronie a nie o lepiance. Oczywiście jak najbardziej, jeżeli dostaniemy instrumenty i 
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wytyczne z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, które niebawem mają być do gmin przekazane, my 

oczywiście będziemy jak zawsze przygotowani. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeń. Zamykamy punkt 23. 

24. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 24. Odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania, wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje, zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę o 

odczytanie odpowiedzi. 

 

Radny Marcin Jotko odczytał odpowiedź na pismo Radnego Dariusza Butkiewicza złożone na sesji 

Rady Miejskiej w dniu 28 lutego 2004 r dotyczące aneksowania umów ryczałtowych. Odpowiedź 

stanowi załącznik nr 38 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, to wszystkie odpowiedzi, zamykamy punkt 24. 

25. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 25. Informacje i komunikaty. Proszę 

państwa ja chcę poinformować mieszkańców, tu pan Burmistrz to, o to prosił, że zostało ogłoszenie 

wydane Burmistrza z dnia 27 w sprawie terminu tworzenia listy przydziału lokali w trybie najmu 

socjalnego osoby znajdujące się w trudnej sytuacji życiowej mogą ubiegać się o umieszczenie na 

wyżej wymienionej liście. Osoby te powinny złożyć wniosek o najem socjalnego lokalu, który odebrać 

można w Urzędzie Miejskim w Ornecie lub pobrać ze strony internetowej Urzędu Miejskiego. I termin 

składania wniosków jest od 2 kwietnia do 30 kwietnia 2024 r. Miejsce składania wniosków to jest 

Urząd Miejski w Ornecie. Wnioski złożone po terminie nie będą rozpatrywane. Czy ktoś jeszcze z 

państwa ma jakieś komunikaty albo informacje? Pan Dariusz Butkiewicz bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Miałem takie zapytanie, a dlaczego nie zostało odczytane mój wniosek o 

przeprowadzenie kontroli umów cywilnoprawnych, bo dostałem odpowiedź przecież, a tu nie zostało 

odczytane? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Słucham? Jeszcze raz niech pan powie. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dlaczego nie został odczytany mój wniosek o kontrolę umów 

cywilnoprawnych, na którą otrzymałem odpowiedź i tu nie było odczytane? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: No, ale pan dostał odpowiedź na to. No to co jeszcze mamy 

odczytywać? 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale przecież odczytujecie na sesji rady właśnie odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Szanowny panie, pan złożył dzisiaj ten wniosek.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie.  
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Kiedy? 

Radny Dariusz Butkiewicz: No złożyłem 20 dni temu, czy ileś.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Ja nie mam tutaj, także nie odczytam. Jak będę miał odpowiedź, to 

ja panu na pewno na sesji odczytam.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale ja mam odpowiedź, którą otrzymałem tydzień temu. I to czekałem 20 

dni na tą odpowiedź, nie. Także, także powinno być odczytane.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Darku, jeżeli jest ona w biurze rady, a nie została tutaj 

przyjęta, no to przepraszam, ale na następnej sesji będzie odczytane na pewno. Czy ktoś ma państwa 

jeszcze inne komunikaty? Jeżeli nie ma. Proszę państwa, ponieważ jesteśmy w terminie 

przedświątecznym, to w imieniu pana Burmistrza, w imieniu Rady, chciałbym państwu wszystkim 

życzyć aby święta były bardzo pogodne. Prognozy mówią, że będziemy mieć piękną pogodę. Życzę 

państwu. żebyście mile spędzili te święta. Zdrowych, spokojnych świąt no i wszystkiego najlepszego 

również w terminie poświątecznym. 

 

26. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: . Zamykam 71 sesję Rady Miejskiej. Dziękuję państwu za udział w 

sesji. 
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